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PROTOKÓŁ NR LV/55/2022 
z sesji Rady Miejskiej Mikołowa, która odbyła się w dniu 26 kwietnia 2022 roku, 

w sali sesyjnej budynku Urzędu Miasta przy ul. K. Miarki 15. 
 

Obrady rozpoczęto o godzinie 1600. 

Obecnych 21 radnych. 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji nr LIII/53/2022 oraz LIV/54/2022. 

4. Tematy wiodące: 

- działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

- współpraca z organizacjami pozarządowymi, 

- polityka senioralna – Rada Seniorów, 

- działalność Młodzieżowej Rady Miejskiej Mikołowa. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2022 rok, 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2022 – 2041, 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na rok 2022 (100.000,-zł), 

d) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na rok 2022 (1.552.520,-zł) 

e) wyrażenia zgody na wniesienie dodatkowego aportu rzeczowego do Zakładu Inżynierii 

Miejskiej Sp. z o.o. w Mikołowie, 

f) wyrażenia zgody na realizację projektu „Rozwiń skrzydła” oraz kontynuacji działań 
wskazanych w Indywidualnym Planie Poprawy Dostępności dla Szkoły Podstawowej nr 3 

z Oddziałami Integracyjnymi im. Polskich Olimpijczyków w Mikołowie oraz Szkoły 

Podstawowej nr 6 im. Jana Pawła II w Mikołowie, 

g) wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu 

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników, 

h) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Św. Wojciecha, 

i) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Okrzei, 

j) likwidacji Przedszkola nr 8 w Mikołowie, 

k) przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi i dziennymi opiekunami, 

l) zmiany Statutu Zakładu Usług Komunalnych w Mikołowie, 

m) zlecenia Komisji Rady Miejskiej Mikołowa Nr 8 Rewizyjnej kontroli sprzedaży działki, 

n) powołania doraźnej komisji Rady Miejskiej Mikołowa – Komisji Nr 11 ds. Kolei Dużych 

Prędkości Centralnego Portu Komunikacyjnego. 

6. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa. 

7. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski. 

10. Wolne głosy. 
 

Do pkt 1 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska przywitała 

wszystkich uczestników posiedzenia, w tym zaproszonych gości: 

- panią dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mikołowie Aleksandrę Stolarską, 
- panią kierownik Biura Organizacji Pozarządowych Agnieszkę Ganiek, 

- delegację Rady Seniorów w Mikołowie: Przewodniczącą Rady Seniorów w Mikołowie Dorotę 
Podlodowską-Graczyńską, Wiceprzewodniczących Rady Seniorów w Mikołowie: Janusza Kaszę 
i Janusza Pasuto, radną Janinę Piechę, panią sekretarz Irenę Kempkę, 
- główną specjalistkę ds. polityki senioralnej Sabinę Grzywok, 

- Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miejskiej Mikołowa Beniamina Bożka. 
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Następnie minutą ciszy uczczono pamięć górników, którzy zginęli w Kopalni „Pniówek” 
i Kopalni „Zofiówka” oraz ratowników, którzy szli im na pomoc i również stracili życie. 
 

Do pkt 2 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska otworzyła sesję. Przedstawiła porządek 

obrad. Poinformowała, że temat wiodący sesji został zmieniony na wniosek Burmistrza Mikołowa 

z dnia 29 marca 2022 r. o korektę planu pracy Rady Miejskiej Mikołowa. 

Następnie zaproponowała zmianę do proponowanego porządku obrad polegającą na: 

- wymianie druku oznaczonego literą M, 

- wymianie druku oznaczonego literą N. 

 

Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza Mikołowa, zaproponował 

następujące zmiany do porządku obrad: 

- wniesienie do porządku obrad projektu uchwały nr 52/2022 w sprawie upoważnienia Dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mikołowie do załatwiania indywidualnych spraw 

z zakresu administracji publicznej dotyczących świadczenia pieniężnego z tytułu zapewnienia 

zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy, o którym mowa w ustawie z dnia 12 marca 

2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa, 

- wymianie załącznika nr 2 w projekcie uchwały na druku oznaczonym literą G. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem porządku obrad ze zmianami.       

 

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

W związku z problemami technicznymi, na wniosek Przewodniczącej RM Katarzyny Syryjczyk-

Słomskiej nastąpiła reasumpcja głosowania. 

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Porządek obrad ze zmianami został przyjęty jednogłośnie.  

 

Do pkt 3 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła: 

- protokół z sesji nr LIII/53/2022, która odbyła się w dniu 22 marca 2022 r., 

- protokół z sesji nr LIV/54/2022, która odbyła się w dniu 5 kwietnia 2022 r. 

Poinformowała, że do protokołów nie wniesiono żadnych uwag ani zmian. 

Protokoły zostały przyjęte. 

 

Do pkt 4 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przystąpiła do omówienia tematów 

wiodących sesji. Poinformowała, że do Rady Miejskiej Mikołowa wpłynęły bardzo obszerne 

materiały, które zostały szczegółowo omówione na posiedzeniu Komisji RM nr 6 ds. Społecznych. 

Kolejno przedstawiła: 

− sprawozdania dotyczące działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w tym 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Mikołów na lata 2021-2026 za rok 

2021, Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2021, Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mikołowie za 

rok 2021, Ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2021 dla Gminy Mikołów, 

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2021; 
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− Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Mikołów z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2021; 

− Sprawozdanie z działalności Rady Seniorów w Mikołowie za 2021 r. oraz Informację 

dotyczącą polityki senioralnej w Mikołowie za 2021 r.; 

− Sprawozdanie z działalności Młodzieżowej Rady Miejskiej Mikołowa za okres od kwietnia 

2021 r. do kwietnia 2022 r. 

Zaproponowała, aby w przyszłym roku w planie pracy Rady Miejskiej Mikołowa nie łączyć tak 

obszernego tematu jakim jest działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej z innymi. 

Otwarła dyskusję. 
 

Radni nie wnieśli zapytań i uwag. 
 

Głos zabrali: 

- pani dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mikołowie Aleksandra Stolarska, 

- pani kierownik Biura Organizacji Pozarządowych Agnieszka Ganiek, 

- Przewodnicząca Rady Seniorów w Mikołowie Dorota Podlodowska-Graczyńska, 

- Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miejskiej Mikołowa Baniamin Bożek. 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska podziękowała za przygotowane 

sprawozdania, za obecność oraz za wykonywaną pracę na rzecz społeczności. Następnie ogłosiła  

3- minutową przerwę w obradach. 
 

Nastąpiła przerwa, po której wznowiono obrady. 
 

Do pkt 5 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska kolejno przedstawiła projekty uchwał 

w sprawie: 

 

a) zmian w budżecie na 2022 rok  
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 

- nr 5 ds. Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 

- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 8 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 

- nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 

- nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, 

wstrzymało się 0; 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 

- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 2, wstrzymało się 0. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.        

 

Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 3.  

Uchwała nr LV/527/2022 została podjęta większością głosów.  
 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2022 – 2041 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, 

wstrzymało się 0. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      

 

Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 3.  

Uchwała nr LV/528/2022 została podjęta większością głosów.  
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c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na rok 2022 (100.000,-zł), 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 

- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 8 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.        

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała nr LV/529/2022 została podjęta jednogłośnie.  
 

d) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na rok 2022 (1.552.520,-zł) 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 

- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 1; 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0, wraz z uwagą, aby 

dodać zapis o uchyleniu poprzedniej uchwały w tej sprawie. 

 

W nawiązaniu głos zabrał Wiceburmistrz Mateusz Handel, który odniósł się do dyskusji podczas 

posiedzenia Komisji RM nr 2 ds. Budżetu oraz złożonej uwagi i wyjaśnił, że pomoc finansowa dla 

powiatu na ten cel była ujęta w budżecie miasta na 2022 rok, jednak nie była podjęta uchwała 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu. Procedowany projekt jest 

pierwszą uchwałą w tej sprawie, dlatego zostaje w obecnej treści. 

 

Radna Stanisława Hajduk-Bies zapytała, jaki jest całkowity koszt remontu i w jakiej części 

partycypuje gmina? 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska w odpowiedzi odczytała treść znajdującego 

się w materiałach wniosku Starosty Mikołowskiego skierowanego do Burmistrza Mikołowa w tej 

sprawie. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.        

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

Uchwała nr LV/530/2022 została podjęta większością głosów. 
 

e) wyrażenia zgody na wniesienie dodatkowego aportu rzeczowego do Zakładu Inżynierii 
Miejskiej Sp. z o.o. w Mikołowie 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 

- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 8 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

 

Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza Mikołowa, poprosił 

o wprowadzenie autopoprawki polegającej na wykreśleniu w uzasadnieniu uchwały wyrazu 

„wymiennikowi” i zastąpieniu go wyrazem „wymiennikowni”. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z autopoprawką.        
 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała nr LV/531/2022 została podjęta jednogłośnie. 
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f) wyrażenia zgody na realizację projektu „Rozwiń skrzydła” oraz kontynuacji działań 
wskazanych w Indywidualnym Planie Poprawy Dostępności dla Szkoły Podstawowej 
nr 3 z Oddziałami Integracyjnymi im. Polskich Olimpijczyków w Mikołowie oraz 
Szkoły Podstawowej nr 6 im. Jana Pawła II w Mikołowie 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 

- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.        
 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała nr LV/532/2022 została podjęta jednogłośnie. 
 

g) wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady prowadzenia 
handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników (wymieniony druk wniesiony 

na sesji) 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 8 

radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 

Radna Aneta Esnekier zapytała, z jakiego powodu wymieniono druk? 
 

Wiceburmistrz Mateusz Handel wyjaśnił, że wymieniono druk po konsultacjach z radnymi. 

Naniesiono zmiany stylistycznie oraz zmieniono treść jednego paragrafu. 
 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Małgorzata Francug poinformowała, że w związku 

z rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody, usunięto zapisy o przestrzeganiu regulaminu oraz 

przepisów bhp. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z wymienionym załącznikiem 

nr 2.    

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała nr LV/533/2022 została podjęta jednogłośnie. 
 

h) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy 
ul. Św. Wojciecha 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 6 radnych, 

przeciw 0, wstrzymało się 2. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.    

 

Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw – 3, wstrzymało się – 2.  

Uchwała nr LV/534/2022 została podjęta większością głosów. 
 

i) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Okrzei 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 8 radnych, 

przeciw 0, wstrzymało się 0. 
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Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.    

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

Uchwała nr LV/535/2022 została podjęta większością głosów. 
 

j) likwidacji Przedszkola nr 8 w Mikołowie 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 5 radnych, 

przeciw 1, wstrzymało się 1, z uwagą, aby zweryfikować treść uzasadnienia i nazwanie obecnej 

siedziby przedszkola „budynkiem mieszkalnym”. 

 

Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza Mikołowa, poprosił o wniesienie 

autopoprawki polegającej na zastąpieniu drugiego akapitu uzasadnienia uchwały zdaniem 

o następującym brzmieniu „Główną przyczyną planowanych zmian jest sytuacja demograficzna 

występująca w Mikołowie oraz mały metraż sal przedszkolnych i ich niefunkcjonalność.”. 

 

Radna Stanisława Hajduk-Bies wyraziła ubolewanie, iż konieczna była zmiana uzasadnienia 

uchwały ze względu na nieprawdziwe informacje. Odniosła się do sytuacji demograficznej 

Mikołowa oraz oczekiwań rodziców dzieci uczęszczających do Przedszkola nr 8.  

 

Zastępca burmistrza Iwona Spychała-Długosz poinformowała, że uzasadnienie, które 

przedstawione zostało na wczorajszym posiedzeniu Komisji RM nr 6 ds. Społecznych miało takie 

samo brzmienie jak uzasadnienie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Przedszkola nr 8, którą 
Rada Miejska Mikołowa podjęła w styczniu 2022 roku, wówczas radna Stanisława Hajduk-Bies  

nie zgłaszała uwag. Wyjaśniła, że wsłuchano się w głos pani radnej i zdecydowano się  
na wniesienie poprawki. Odniosła się do tematu sytuacji demograficznej Mikołowa, wspomniała  

o niżu demograficznym oraz o dzieciach z Ukrainy, które bez większych problemów   

są przyjmowane do mikołowskich placówek oświatowych. Poinformowała również o spotkaniach  

z rodzicami dzieci, które uczęszczają do Przedszkola nr 8, na których szczegółowo informowano  

o planowanych działaniach, po ostatnim spotkaniu nie wpłynęła żadna uwaga ze strony rodziców.  

 

W nawiązaniu głos zabrali: 

- radna Stanisława Hajduk-Bies, 

- wiceburmistrz Iwona Spychała-Długosz, 

- radny Krzysztof Żur, 

- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska, 

- Burmistrz Stanisław Piechula, 

- radna Katarzyna Głośna. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z autopoprawką.    
 

Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 5.  

Uchwała nr LV/536/2022 została podjęta większością głosów. 
 

k) przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi i dziennymi opiekunami 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 7 radnych, 

przeciw 0, wstrzymało się 0. 
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Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza Mikołowa, poprosił o wniesienie 

autopoprawki polegającej na zastąpieniu w podstawie prawnej zwrotu „w związku z” spójnikiem 

„i”. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z autopoprawką.    
 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała nr LV/537/2022 została podjęta jednogłośnie. 
 

l) zmiany Statutu Zakładu Usług Komunalnych w Mikołowie 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 

- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 8 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 

- nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

 

Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza Mikołowa, poprosił o wniesienie 

autopoprawki polegającej na zmianie brzmienia punktu 4 w §1 na następujące: „administrowaniu 

i utrzymywaniu szaletów miejskich;”. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z autopoprawką.    
 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała nr LV/538/2022 została podjęta jednogłośnie. 
 

m) zlecenia Komisji Rady Miejskiej Mikołowa Nr 8 Rewizyjnej kontroli sprzedaży działki 
(wymieniony druk wniesiony na sesji) 

 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że przewodniczący 

Komisji RM Nr 8 Rewizyjnej Krzysztof Jakubiec złożył pismo, w którym nawiązał do wniosku  

z dnia 11 kwietnia 2022 roku w sprawie zlecenia Komisji RM Nr 8 Rewizyjnej zadania 

przeprowadzenia kontroli sprzedaży działki, wyjaśnił, że wskazał błędne dane dotyczące 

przedmiotowych nieruchomości w związku z czym nastąpiła konieczność zweryfikowania 

numerów działek.    

 

W nawiązaniu głos zabrali: 

- radny Krzysztof Żur, 

- wiceburmistrz Mateusz Handel, 

- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały na wymienionym druku.    

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała nr LV/539/2022 została podjęta jednogłośnie. 
 

n) powołania doraźnej komisji Rady Miejskiej Mikołowa – Komisji Nr 11 ds. Kolei 
Dużych Prędkości Centralnego Portu Komunikacyjnego 

(wymieniony druk wniesiony na sesji) 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że przedmiotowy projekt 

uchwały powstał pokłosie wydarzeń, jakie mają miejsce w Mikołowie w związku z planowanym 

przebiegiem Kolei Dużych Prędkości przez naszą gminę. Wyjaśniła, że druk został wymieniony  

w związku z uwagami odnośnie zadań Komisji, kwestie te zostały zweryfikowane, a na sesję 
wniesiony został poprawiony druk.    
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Radna Stanisława Hajduk-Bies wyraziła opinię, iż nie było potrzeby powoływania doraźnej 

Komisji w tej sprawie, a tematem mogła się zająć np. Komisja RM Nr 4 ds. Rozwoju Miasta, temat 

mógł być również omawiany na wspólnych posiedzeniach komisji Rady Miejskiej. Stwierdziła,  

iż powołanie Komisji zmierza w stronę utworzenia reprezentacji Rady Miejskiej w tym temacie,  

co jej zdaniem nie jest właściwym działaniem, ponieważ jest to zadanie Burmistrza Mikołowa.   
 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska wyjaśniła, że w podmienionym druku  

w zadaniach Komisji nie ma zadania reprezentacji miasta.    
 

Nastąpiła dyskusja nad celem i zasadnością powołania doraźnej Komisji Nr 11 ds. Kolei Dużych 

Prędkości Centralnego Portu Komunikacyjnego.  
 

W nawiązaniu głos zabrali: 

- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska, 

- radna Stanisława Hajduk-Bies, 

- radna Ewa Chmielorz, 

- radny Krzysztof Żur, 

- wiceprzewodniczący RM Michał Rupik, 

- radna Ewelina Kukla, 

- radna Aneta Esnekier, 

- radny Jarosław Sworzeń, 
- radny Łukasz Ryguła. 
 

W trakcie dyskusji wiceprzewodniczący RM Michał Rupik wystąpił z wnioskiem formalnym  

o zamknięcie dyskusji w tym temacie, jednak przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska 

zaproponowała, aby wszystkie osoby, które zgłosiły się do dyskusji do tej pory mogły zabrać głos. 

W związku z powyższym wiceprzewodniczący RM Michał Rupik wycofał swój wniosek formalny 

uzasadniając swoją decyzję tym, iż wniosek formalny nie został poddany pod głosowanie wtedy, 

kiedy powinien.  
 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska w związku z zaistniałą sytuacją poprosiła 

o zabranie głosu radcę prawnego mec. Annę Matan-Nowicką.     
 

Radca prawny mec. Anna Matan-Nowicka stwierdziła, że chęć zabrania głosu w dyskusji radni 

zgłosili przed złożeniem wniosku przez wiceprzewodniczącego RM Michała Rupika, tym samym 

zgodnie z wcześniejszym życzeniem radnych został im udzielony głos.  

 

Następnie przystąpiono do zgłaszania kandydatur na członków komisji: 

 

Radna Aneta Esnekier zgłosiła kandydaturę radnej Ewy Chmielorz, która wyraziła zgodę. 
 

Radna Grażyna Ostafin zgłosiła kandydaturę radnego Adama Zawiszowskiego, który wyraził 

zgodę. 
 

Radna Martyna Centkowska-Strzelczyk zgłosiła swoją kandydaturę. 
 

Radna Katarzyna Głośna zgłosiła kandydaturę radnego Remigiusza Kusia, który wyraził zgodę. 
 

Radny Łukasz Ryguła zgłosił swoją kandydaturę. 
 

Radny Jarosław Sworzeń zgłosił swoją kandydaturę. 
 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska zgłosiła swoją kandydaturę. 
 

Więcej kandydatur nie zgłoszono. 
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Następnie przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska zwróciła się z prośbą 
o propozycje kandydatów do pełnienia funkcji Przewodniczącego Komisji RM nr 11 ds. Kolei 

Dużych Prędkości Centralnego Portu Komunikacyjnego. 
 

Radna Aneta Esnekier podała kandydaturę radnej Ewy Chmielorz, pokrótce argumentując 

tę propozycję. 
 

Radna Ewa Chmielorz wyraziła zgodę. 
 

Więcej kandydatur nie zgłoszono. 

 

Nastąpiło głosowanie nad poparciem kandydatury radnej Ewy Chmielorz na przewodniczącą 
komisji. 

 

Za głosowało 17 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 

Kandydatura radnej Ewy Chmielorz została przyjęta. 
 
Radna Ewa Chmielorz poinformowała, że nie brała udziału w głosowaniu. 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska odczytała proponowaną treść § 3 uchwały 

dotyczącego składu komisji: 

„§ 3. Ustalić następujący skład Komisji Nr 11 ds. Kolei Dużych Prędkości Centralnego Portu 

Komunikacyjnego: 

- Ewa Chmielorz – Przewodnicząca, 

- Adam Zawiszowski – członek, 

- Martyna Centkowska-Strzelczyk – członek, 

- Remigiusz Kuś – członek, 

- Łukasz Ryguła – członek, 

- Jarosław Sworzeń – członek, 

- Katarzyna Syryjczyk-Słomska – członek.” 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się – 3.  

Uchwała nr LV/540/2022 została podjęta większością głosów. 
 

o) w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Mikołowie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej 
dotyczących świadczenia pieniężnego z tytułu zapewnienia zakwaterowania 
i wyżywienia obywatelom Ukrainy, o którym mowa w ustawie z dnia 12 marca 2022 r. 
o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 
państwa 

 

Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza Mikołowa, poprosił o wniesienie 

autopoprawki polegającej na zmianie w §1 uchwały wyrazu „upoważnienia” na „upoważnia”. 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała nr LV/541/2022 została podjęta jednogłośnie. 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska zakończyła szósty punkt porządku obrad 

i ogłosiła 5-minutową przerwę. 
 

Nastąpiła przerwa, po której wznowiono obrady. 
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Do pkt 6 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że do Rady Miejskiej 

Mikołowa wpłynął wniosek Komisji RM nr 2 ds. Budżetu o zmianę terminu wrześniowej sesji z 20 

na 27 września. Stwierdziła, że wiązałoby się to ze zmianą planu pracy rady. 
 

Nastąpiła dyskusja, w której głos zabrali: 

- radny Krzysztof Żur, 

- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska, 

- radna Stanisława Hajduk-Bies, 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska ogłosiła 5-minutową przerwę i zwróciła się 
z prośbą do Komisji RM nr 2 ds. Budżetu o ponowne skonsultowanie swojego wniosku. 
 

Nastąpiła przerwa, po której wznowiono obrady. 
 

Głos zabrali: 

- radny Krzysztof Jakubiec, 

- radny Michał Rupik. 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że Komisja RM nr 2 

ds. Budżetu podtrzymała swój wniosek o zmianę terminu wrześniowej sesji. Następnie poddała 

wniosek pod głosowanie. 
 

Za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się – 6. 

Wniosek został przyjęty większością głosów. 
 

Ponadto przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przypomniała radnym o kończącym 

się terminie składania oświadczeń majątkowych. Poinformowała również, że w materiałach 

sesyjnych znajdują się przekazane do Rady Miejskiej Mikołowa protokoły ze sprawozdawczych 

zebrań wiejskich oraz sprawozdanie zarządu dzielnicy Kamionka za 2021 rok. 
 

Do pkt 7 
 

Burmistrz Stanisław Piechula poinformował, że: 

- sprawozdanie z realizacji uchwał zostało przedłożone, 

- wszystkie istotne wydarzenia znajdują się w comiesięcznym Informatorze Urzędu Miasta. 

 Oraz zaprosił: 

- na kolejne koncerty XXX Mikołowskich Dni Muzyki, 

- na Turniej Jednego Wiersza im. Rafała Wojaczka, którego finał odbędzie się 13 maja br. oraz 

odsłonięcie rzeźby poety na mikołowskim rynku tego samego dnia o godz. 1800, 

- na odsłonięcie tablic upamiętniających mikołowskich burmistrzów, w tym pierwszego polskiego 

Burmistrza Mikołowa Wojciecha Rybickiego. 
 

Do pkt 8 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że wpłynęła interpelacja 

radnej Eweliny Kukli w sprawie zamontowania ławeczek młodzieżowych. 
 

Radny Krzysztof Żur odczytał swoją interpelację w sprawie ilości złożonych wniosków 

o dofinansowanie wymiany źródeł ciepła oraz ich realizacji. 
 

Do pkt 9 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że wpłynęły: 

- odpowiedź na zapytanie radnego Krzysztofa Żura z sesji, która odbyła się 22 marca 2022 r. 

w sprawie podstawy prawnej powołania nowego przewodniczącego Komisji Rewizyjnej bez 

odwołania obecnego z pełnionej funkcji; 



11 

 

- odpowiedź na zapytanie wiceprzewodniczącego RM Michała Rupika w sprawie parkingu dla 

samochodów ciężarowych zlokalizowanego przy ul. Skośnej i ul. Poprzecznej. 

 

Burmistrz Stanisław Piechula odniósł się do interpelacji radnego Krzysztofa Żura w sprawie 

dopłat do wymiany pieców i wyjaśnił, że Mikołów właśnie otrzymał środki finansowe na ten cel 

z metropolii. Środków wystarczy na realizację oczekujących wniosków oraz tych, które jeszcze 

wpłyną. Stwierdził, że finansowo temat został zamknięty. 

 

Wiceburmistrz Mateusz Handel stwierdził, że w poniedziałek została podpisana umowa 

z metropolią. Chętni mogą składać wnioski od następnego poniedziałku. 

 

W nawiązaniu głos zabrali: radny Krzysztof Żur oraz wiceburmistrz Mateusz Handel. 

 

Następnie radny Krzysztof Żur w nawiązaniu do otrzymanej odpowiedzi na swoje zapytanie 

z sesji Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 22 marca 2022 r. zwrócił się z prośbą do radcy prawnego 
pani Anny Matan-Nowickiej o dodatkową opinię w sprawie interpretacji zapisu § 36 ust. 1 

Statutu Miasta Mikołów, który stanowi, że Komisja Rewizyjna powoływana jest przez radę na 

okres kadencji. Podkreślił, że statut nie zawiera procedury odwoławczej składu komisji, w tym jej 

przewodniczącego. Stwierdził, że ustawodawca wprowadził taki zapis prawdopodobnie, aby 

uniemożliwić manipulowanie składem komisji. Przedstawił opinię, iż zostało w tej kwestii 

naruszone prawo. 

 

Radca prawny mec. Anna Matan-Nowicka zadeklarowała, że ustosunkuje się do tego zapytania 

na piśmie. 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska stwierdziła, że Komisja Rewizyjna nie 

została odwołana, zmieniony został tylko paragraf dotyczący składu. 

 

Do pkt 10 
 

Radny Krzysztof Żur odniósł się do sytuacji, w której przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-

Słomska nie udzieliła głosu radnej Stanisławie Hajduk-Bies oraz jemu, powołując się na §20 ust. 3. 

Stwierdził, że wypowiedzi były zgłoszone w formie ad vocem. Stwierdził, że regulamin 

prowadzenia sesji ogranicza liczbę wystąpień do dwóch, z wyjątkiem ad vocem. 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska zwróciła się z prośbą o wskazanie przez 

radnego Krzysztofa Żura zapisu statutu, na który się powołuje. 

 

Radna prawny mec. Anna Matan-Nowicka odczytała treść §20 Statutu Miasta Mikołowa, który 

dotyczy czasu wypowiedzi oraz ilości. Stwierdziła, że wszyscy z wyjątkiem przedstawiciela 

wnioskodawcy mogą się wypowiedzieć dwa razy przez 3 minuty. Wypowiedź „ad vocem” 

to również wypowiedź, której to ograniczenie dotyczy. 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska zapytała, czy radny Krzysztof Żur chciałby 

się odnieść do wyjaśnień, ponieważ z jego strony padł zarzut, który okazał się bezzasadny. 

 

Radny Krzysztof Żur stwierdził, że „ad vocem” nie powinno być traktowane jako wystąpienie. 

Wyraził opinię, iż przewodnicząca wykorzystując te zapisy ich „skontrowała” nie dając jemu oraz 

radnej Stanisławie Hajduk-Bies możliwości obrony oraz ustosunkowania się do jej późniejszych 

słów. Ponadto skrytykował życzenia wielkanocne zamieszczone przez burmistrza oraz 

przewodniczącą w Gazecie Mikołowskiej, gdyż nie zostały złożone również w imieniu radnych 

Rady Miejskiej Mikołowa. Skrytykował również wykorzystaną grafikę. Zwrócił się z prośbą do 

radnej Stanisławy Hajduk-Bies, aby w okresie bożonarodzeniowym złożyła życzenia od katolików. 
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Wiceprzewodniczący Michał Rupik odniósł się do tematu ograniczenia liczby wypowiedzi 

i wyjaśnił, że rozróżnienie głosu zwykłego od głosu „ad vocem” ma na celu uporządkować 
dyskusję. 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska zwróciła się do radnego Krzysztofa Żura 

i stwierdziła, że dziwią ją jego zarzuty, gdyż od pewnego czasu radny pilnuje, aby prowadząc sesję 
ściśle przestrzegała statutu. W momencie, kiedy ściśle go przestrzega, radny zarzuca, że zbyt ściśle 

i nie ma możliwości się wypowiedzieć. Czas na dyskusję merytoryczną jest na komisjach, a statut 

jasno określa, jak wygląda dyskusja w przypadku uchwał. Wobec powyższego zaapelowała, aby 

przestrzegali statutu oboje. 

 

Radna Ewa Chmielorz podziękowała za zaufanie, za to, że komisja doraźna powstanie. Przekazała 

podziękowania od mieszkańców, którzy są żywo tym tematem zainteresowane. 

 

Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Kamionka Andrzej Kamiński poruszył temat trwającej 

procedury planistycznej dla obszaru Kamionki – etap I oraz dyskusji publicznej na ten temat 

zorganizowanej w trybie online i poinformował, że trzykrotnie pisemnie zwracał się do Urzędu 

Miasta o zorganizowanie spotkania bezpośredniego z autorami projektu mpzp. Stwierdził, że na 

żadne pismo nie została udzielona odpowiedź. 
 

Burmistrz Stanisław Piechula stwierdził, że organizacja dyskusji publicznej online była 

łatwiejsza. Chcieli w ten sposób dotrzeć do każdej osoby. Wyjaśnił, że nie ma osoby, która nie 

otrzymałaby potrzebnej informacji od pracowników Biura Planowania Przestrzennego, czy to na 

miejscu, czy telefonicznie. Każdy zainteresowany może przyjść, umówić się, zadzwonić i dopytać. 
Stwierdził, że takie prośby należy kierować przez niego. Nie może być tak, że takie prośby 

kierowane są do pracowników, którzy pracują na etacie i po godzinach pracy mieliby udać się na 

Kamionkę. Stwierdził, że każdy miał możliwość dopytać i nic nikomu nie zostało zabrane. 

 

Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Kamionka Andrzej Kamiński ponownie skrytykował formę 
i termin organizacji dyskusji online. Stwierdził, że w dyskusji publicznej wzięło udział 4 

zainteresowanych i 6 urzędników. Zapytał, czy nie lepiej jednak było przyjechać na Kamionkę. 
Ponowił prośbę o zorganizowanie spotkania z zainteresowanymi mieszkańcami, którzy nie mogli 

bądź nie mieli możliwości uczestniczyć w dyskusji online. 

   

Z uwagi na brak dalszych głosów i wyczerpanie porządku obrad, Przewodnicząca  

Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk-Słomska podziękowała za udział w obradach 

i zamknęła sesję. 
 

Obrady zakończono o godz. 1825. 

Na tym protokół zakończono.  
 

Informacja: 
Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa 

dołącza się nagranie z przebiegu obrad. Nagranie znajduje się również na stronie internetowej – 

link: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/141/rada-miejska-mikolowa.htm 

 

 

Obsługa sesji: Przewodnicząca 
 Rady Miejskiej Mikołowa 
Grażyna Kozicka 

 Katarzyna Syryjczyk-Słomska 
Katarzyna Pustułka  

 
Monika Graca-Kierzkowska    


